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Protokół nr 45/14 
z posiedzenia 

Komisji Samorządowo-Organizacyjnej 
i Porządku Publicznego 

z dnia 17 września 2014 r. 
Ad 1 
Posiedzenie Komisji Samorządowo-Organizacyjnej i Porządku Publicznego otworzył 
Przewodniczący Pan Grzegorz Marszałek, który powitał członków Komisji oraz zaproszonych 
gości.  
 
Ad 2 
Obecni: 

• Przewodniczący:     Grzegorz Marszałek 
• Wiceprzewodniczący    Zdzisław Kowalczyk 
• Członkowie      Piotr Gorynia 

Kazimierz Musielak 
Kazimiera Puślednik 
Jarosław Jędrkowiak 
Mikołaj Rogala 

W posiedzeniu Komisji uczestniczyła Pani Ewa Misiaczyk Inspektor Biura Promocji i rozwoju 
Powiatu.  
Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad 3 
Przewodniczący Pan Grzegorz Marszałek przedstawił porządek posiedzenia. W wyniku 
głosowania porządek został przyjęty głosami 7 głosów „za”.  
 
Ad 4 
Protokół Nr 44/14 z dnia 28 sierpnia 2014 r. przyjęto w wyniku głosowania: 6 głosów „za”, 1 
wstrzymujący.   
 
Ad 5  
Zapoznanie się z działalnością Komendy Powiatowej Policji w Gostyniu. 
W związku z omawianym tematem Komisja rozpoczęła swoje posiedzenie w Komendzie 
Powiatowej Policji w Gostyniu.  
Przewodniczący Komisji poprosił o zabranie głosu Komendanta Powiatowego Policji w 
Gostyniu Pana Piotra Gorynię, który przedstawił informacje dotyczące funkcjonowania 
Komendy.  Informacja stanowi załącznik do protokołu.  
Radny Jędrkowiak zadał pytanie dotyczące przestępstw. Zapytał czy, te 801 przestępstw to 
tylko przestępstwa kryminalne. 
Komendant poinformował, że tak.  
Zdaniem Radnego wychodzi na to, że są dwa przestępstwa dziennie.  
Przewodniczący Komisji zapytał, czy to są wszystkie zgłoszone przestępstwa.  
Komendant wyjaśnił, że są to wszystkie przestępstwa, które miały podstawę prawną do 
wszczęcia postępowania. Pierwszy etap dotyczy zawiadomienia KPP i policja musi 
przeprowadzić czynności sprawdzające, czy doszło do przestępstwa. Dochodzi również do 
sytuacji, że policjanci udając się na miejsce zdarzenia dochodzą do wniosku, że nie miało 
miejsce żadne zdarzenie. Dodał, że czynnośi procesowe są dokonywane na miejscu i albo 
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zostaje wydane postanowienie o odmowie wszczęcia dochodzenia albo postanowienie o 
umorzeniu dochodzenia.  
Dla KPP ważne jest to, że jeżeli zaistnieje przestępstwo i jest domniemany sprawca to 
należy go ustalić i zakończyć postępowanie skierowaniem wniosku o akt oskarżenia do 
prokuratury a dalej do sądu.  
Przewodniczący Komisji zadał pytanie dotyczące przestępstw nieletnich. Zapytał w których 
szkołach jest ten problem największy czy w dużych molochach, czy wiejskich szkołach.  
Komendant poinformował, że największy problem jest w szkołach gimnazjalnych. W 
szkołach powiatowych natomiast odnotowuje się sporadyczne przestępstwa.  
Przewodniczący Komisji zapytał, czy liczba zdarzeń to suma wypadków i kolizji.  
Komendant wyjaśnił, że tak. 
Radna Kazimiera Puślednik poruszyła temat kradzieży samochodów i w jaki sposób się to 
odbywa.  
Komendant stwierdził, że najczęściej te sytuacje zdarzają się przy centrach handlowych. 
Dodał, że osobie, której zamierzają ukraść samochód jest wcześniej  obserwowana.  
Następnie głos zabrał radny Jędrkowiak. Poinformował, że pijani kierowcy to jest plaga. 
Często są organizowane wcześnie rano akcje dotyczące badania trzeźwości. Dodał, że jest 
to społecznie akceptowane.  
Komendant poinformował, że akcji tych będzie jeszcze więcej, aby było bezpieczniej.  
Kolejne pytanie radnego Jędrkowiaka dotyczyło kradzieży sklepowych. Zapytał, czy 
kradzieże te  nasilają się.  
Komendant wyjaśnił, że tak. Dodał, że sytuacja gospodarcza jaka jest w naszym kraju 
generuje to. Tego typu zdarzeń jest dosyć dużo.  
Radny Kowalczyk zapytał, czy na terenie powiatu funkcjonuje lokal, w którym są dyskoteki, 
ponieważ dużo słyszy się na temat wypadków osób wracających z takich imprez.  
Komendant wyjaśnił, że nie. 
Radny Musielak zapytał, jak kształtuje się liczba zatrzymanych kierowców samochodów i 
kierowców motorów jeżdżących pod wpływem alkoholu.  
Komendant wyjaśnił, że na dzień dzisiejszy nie odnotowano motocyklisty, który prowadził 
pod wpływem alkoholu.  
Przewodniczący Komisji zadał pytanie dotyczące rewirów dzielnicowych, ponieważ np. w 
Borku zmieniła się kadra policjantów.  
Komendant wyjaśnił, że taka była jego decyzja.  
Radna Kazimiera Puślednik podsumowując wypowiedzi poinformowała, że konsekwencja w 
postępowaniu danego policjanta daje bardzo dużo.  
Przewodniczący Komisji podziękował Komendantowi za przedstawione informacje.  
 
Ad 6 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie uchwalenia 
„Programu Współpracy Powiatu Gostyńskiego z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2015”. 
Przewodniczący Komisji poprosił o zabranie głosu Panią Ewę Misiaczyk Inspektora Biura 
Promocji i Rozwoju Powiatu. 
Pani Misiaczyk wyjaśniła, że współpraca z organizacjami pozarządowymi jest ustawowym 
obowiązkiem powiatu. Zgodnie z art. 4 ust. 1 pkt 22 ustawy z dnia 5 czerwca 2003 r. o 
samorządzie powiatowym powiat wykonuje określone ustawami zadania publiczne o 
charakterze ponadgminnym, w tym w zakresie współpracy z organizacjami pozarządowymi. 
Szczegółowo sferę współpracy organów administracji publicznej z organizacjami 
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pozarządowymi określa ustawa z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego 
i o wolontariacie  
Ustawa ta nakłada na organy administracji publicznej obowiązek realizacji zadań ze sfery 
publicznej, we współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego, o których mowa w art. 3 ust. 3 cytowanej ustawy, tj.:  
1) osobami prawnymi i jednostkami organizacyjnymi działającymi na podstawie przepisów 

o stosunku Państwa do Kościoła Katolickiego w Rzeczypospolitej Polskiej, o stosunku 
Państwa do innych kościołów i związków wyznaniowych oraz o gwarancjach wolności 
sumienia i wyznania, jeżeli ich cele statutowe obejmują prowadzenie działalności 
pożytku publicznego; 

2) stowarzyszeniami jednostek samorządu terytorialnego.  
Podstawowe znaczenie w tej kwestii ma art. 5a ust. 1 cytowanej ustawy nakładający na 
organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego obowiązek uchwalania rocznego 
programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego.  
Przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego stanowi zatem wypełnienie 
ustawowego obowiązku Rady wynikającego z ustawy o działalności pożytku publicznego i o 
wolontariacie. Uchwała ureguluje współpracę pomiędzy samorządem Powiatu Gostyńskiego,  
a organizacjami pozarządowymi i podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego, określając zakres oraz formy tej współpracy. Wysokość środków finansowych 
przeznaczonych na realizację zadań zleconych zostanie określona przez radę powiatu w 
uchwale budżetowej. Projekt programu współtworzony był z Powiatową Radą Działalności 
Pożytku Publicznego oraz konsultowany z organizacjami pozarządowymi. Konsultacje trwały 
już od 7 lipca br. Uwagi do treści programu nie zostały zgłoszone. Wpłynęły natomiast 
propozycje realizacji nowych zadań. 3 podmioty zgłosiły propozycje zadań łącznie na kwotę 
ponad 106 tys zł.  
Pani Misiaczyk wyjaśniła, że na pewno wszystkie zadania nie znajdą się w programie ze 
względu na ograniczenie budżetowe. W tym roku i tak więcej środków niż w latach ubiegłych 
zostało przeznaczonych na realizację zadań. 
W programie został wprowadzony zapis, że kwota na zadania dla organizacji pozarządowych 
będzie nie mniejsza, niż 280.000 zł. Nad treścią programu jeszcze przed konsultacjami 
współpracowano z Powiatową Radą Pożytku Publicznego. Jeżeli chodzi o pomoc społeczną, 
to został rozszerzony kontekst tej dziedziny.  
Radny Jędrkowiak zabierając głos poinformował, że jeden z punktów programu mówi o tym, 
że zarząd może zlecić organizacjom realizację zadania publicznego. W związku z tym 
zapytał, czy w tym roku coś takiego miało miejsce. 
Pani Misiaczyk wyjaśniła, że Zarząd Powiatu poprzez ogłoszenie konkursu zleca realizację 
zadania lub w formie małego grantu.  
Radny Mikołaj Rogala zapytał ile organizacji brało udział przy tworzeniu programu 
współpracy. 
Pani Misiaczyk wyjaśniła, że byli to przedstawiciele powiatowej rady pożytku publicznego 
oraz dodatkowo trzy podmioty.  
Radny Kazimierz Musielak zapytał, kiedy zostanie ogłoszony konkurs.  
Pani Ewa Misiaczyk wyjaśniła, że konkurs zostanie ogłoszony po przyjęciu budżetu na 2015 
r. Dodała, że staramy się tak przeprowadzić procedurę, żeby umożliwić realizację zadań od 
kwietnia. Jedno zadanie, które musi być realizowane od 1 stycznia do 31 grudnia to ośrodek 
interwencji kryzysowej. W związku z powyższym konkurs ten jest już ogłoszony i komisja 
konkursowa spotyka się w przyszłym tygodniu, aby ocenić ofertę, która wpłynęła.  
Radny Jędrkowiak zadał pytanie dotyczące małych grantów.  
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Pani Misiaczyk wyjaśniła, że w tym roku był 1 lub 2. Są one do 10.000 zł, ale w ciągu roku 
można przyznać nie więcej niż dwa razy.  
 Zdaniem Pani Misiaczyk w przyszłym roku mają powstać nowe formularze i bez 
przeszkolenia organizacje nie będą w stanie ich wypełnić. Formularz jest bardzo trudny i 
oderwany od realiów.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia „Programu Współpracy Powiatu 
Gostyńskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w 
art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o 
wolontariacie na rok 2015” Komisja zaopiniowała pozytywnie w wyniku głosowania: 7 
głosów „za”.  
 
Ad 7 
„Wolne głosy i wnioski”.  
Przewodniczący Komisji zabierając głos poruszył temat dotyczący faktur przedkładanych 
przez organizacje pozarządowe na artykuły spożywcze. 
Pani Misiaczyk wyjaśniła, że jeżeli do realizacji zadania  jest uzasadniony zakup artykułów 
spożywczych, to nie ma żadnych przeszkód. Dodała, że zachęca organizacje, aby te środki 
przeznaczali raczej na zakup innych materiałów, które będą służyły na dłuższy okres czasu.  
Zdaniem Przewodniczącego Komisji zdarzają się sytuacje, że pracownicy RIO kontrolując 
organizacje pozarządowe podważają niektóre zrealizowane rachunki.  
Pani Ewa Misiaczyk stwierdziła, że zdarzają sie takie sytuacje i podczas ostatniej kontroli 
uzasadniła koniczność poniesienia kosztów np. dotyczących rozliczenia organizacji 
pozarządowej przez biuro rachunkowe.   
Przewodniczący Komisji poinformował, że wpłynęła skarga na działalności dyrektora SP 
ZOZ w Gostyniu i dotyczy braku udzielenia odpowiedz. 
W związku z powyższym ustalono kolejne posiedzenie na 26 września 2014 r. godz. 13:00.  
 
 
Ad 8 
Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji Grzegorz Marszałek 
podziękował zebranym za przybycie, po czym zamkną posiedzenia komisji. 
 
 
 

Przewodniczący Komisji 
Samorządowo-Organizacyjnej 

         Grzegorz Marszałek 
 
Protokołowała: Elżbieta Mikstacka.  

 


